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Dato:  19. marts 2024 

Deltagere:  René Kvist (RK) 
Orla Kastbjerg (OK) 
Allan Wieck-Hansen (AWH) 
Anders B. Andersen (AA) 
Chresten Sørensen (CS) 
Peter Lund (PL) 
Ivan Tonarelli (IT) 

Dirigent:  Jørgen Winther 

Næste møde: Ordinært bestyrelsesmøde d. 16/04-2024 

  
Punkt 1: Valg af Dirigent:  
  
 bestyrelsen foreslår Jørgen Winther 
 Jørgen Winther blev valgt.  
  

Jørgen W. Beretter at Generalforsamlingen blev annonceret  
- 05/03-2024 i landsbyerne 
- 04/03-2024 på sms 
- 04/03-2024 på Ørum portalen 
- 04/03-2024 Hjemmesiden  

 
Punkt 2:  Formandens/bestyrelsens beretning  

Jeg er utrolig glad for at se, at der stadig er nogle der prioriterer at møde op til 
de lokale generalforsamlinger og jeg håber vi får en hyggelig aften – med det 
indhold der nu hører sig en generalforsamling til. 

Året 2023 har igen været endnu et spændende år – hvor der bestemt ikke 
altid har været tid til at læne sig tilbage og bare nyde driften. 

Vi havde, da vi lukkede regnskabet 1060 forbrugere mod 1036 i 2023 – det 
skyldes naturligvis de sidste udstykninger på Toftevænget, Fyrrevej og 
Rådhus Allé. 
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Vi har i det forgangne regnskabsår (2023) solgt 175.288 m3 vand – 98,67% af 
det oppumpede vand. 

Vi har i det forgangne år skiftet kasserer således at Orla har overladt posten til 
Ivan, da Ivan som flertallet i bestyrelsen, er på arbejdsmarkedet, har vi lavet 
en aftale med et regnskabskontor til at foretage den daglige bogføring – dette 
fungerer rigtig godt og både tidligere kasserer som nuværende er tilfredse 
med den løsning. 

Vi har ligeledes sammen med Viborg Kommune i 2023 lavet et nyt 
prøvetagningsprogram gældende for de næste 5 år. 

I 2023 fik vi tilsyn fra Viborg Kommune på værket – rapporten fra dette tilsyn 
var som forventet til ug, kryds og slange. 

Driften af vandværket har forløbet tilfredsstillende, vi har ikke haft utilsigtede 
driftsstop – kun i forbindelse med ledningsarbejde har det været nødvendigt 
med få og korte stop. 

På værket har vi haft en ”skarp” hændelse da en entreprenør ødelagde en 
gravsten på Industrivej og vi pludselig var uden strøm, men takket være den 
nye nødstrøms generator var vi oppe og køre igen efter 30 minutter. 

Vi har indledt en proces der gerne skulle munde ud i at vi starter en 
udskiftning af vandmålerne med 1. halvdel i efteråret 2024 og 2. halvdel i 
foråret 2025 – de nye målere er med SIM kort og afgiver data på døgnbasis – 
med time værdier, der er en APP undervejs til forbrugerne, så man selv kan 
følge med i forbruget, men fra starten af vil det kun være muligt at få disse 
data ved at kontakte os. 

Driften af SIM-kortet koster kr. 50,- pr. år og dette beløb foreslår vi at den faste 
afgift hæves med. 

Den faste afgift har været uændret siden 2008 og her blev den faktisk sat ned 
fra kr. 500,- 

Driftsaftalen med Ørum Varmeværk kører forbilledligt og giver bestyrelsen 
mulighed for at tænke mere strategisk. 

Grundvandsbeskyttelsen blandt andet det der i daglig tale kaldes BNBO – 
skulle have været i mål med udgangen af 2022 – men fristen er blevet 
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forlænget således at – hvis ikke der laves en frivillig aftale så skal Viborg 
Kommune ud af busken og lave et påbud når vi passerer 1. januar 2025 

Viborg Kommune har desværre en arbejdsvægring på dette punkt og har den 
opfattelse at hvis bare vandværkerne går sammen i en vandfond, så løser 
vandfonden nok alle problemer for kommunen. 

Senest i går aftes var jeg til møde med Viborg Kommune omkring dette og 
desværre har de muligheden for at påbyde et sådant samarbejde/vandfond – 
hvilket vil betyde at alle vandværker hæver prisen med 1 kr. pr. m3 

Vi arbejder stadig med planer for en reserveboring/3. boring – men med den 
usikkerhed omkring Go Green projektet ser vi lige tiden an til dette er afklaret. 

Jeg kommer på Vandværkets vegne til at lave indsigelser på dette projekt idet 
projektet er planlagt på et Område med Særlige Drikkevandsinteresser – 
såkaldt OSD område. 

Vi arbejder stålsat i bestyrelsen for at skabe en vandforsyning der er sikker og 
stabil, opfylder alle myndighedskrav og som sikrer rent vand til både os selv 
og de kommende generationer – vi er rigtig godt forberedt på fremtiden og 
kommer til at fastholde prisen fra sidste år igen i 2024. 

Jeg vil gerne takke bestyrelsen for at have bakket utroligt godt op om 
bestyrelsesarbejdet – tak for det! 

Så vil kasserer Ivan Tonarelli gennemgå regnskabet for 2023, muligvis med 
lidt opbakning fra Orla Kastbjerg 

Spørgsmål: 
Q. - hvad er vandværkets holdning til Viborg Kommune’s 4 forslag om de 
modeller (3 modeller) 

A. - der er kun 3 modeller da Viborg Kommune har set bort fra den 4. Der har 
lige i går været møde i på Kommunen omkring emnet.  
De lokale vandværker er enstemmigt imod, men af alle onder har man valgt at 
gå ind for modellen om de gamle kommuner. 

  
Q. - Bliver forbrugerne ikke involveret i valget af de udbudte modeller? 
A. - Nej det er op til Kommunen og de vælger formodentligt at bruge §48 som 
gennemtvinger en af modellerne. 
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Q. - Birthe Harrits - orientere om at der en gang i 2020 var opbakning fra 
kommunens vandværker omkring en vandfond.  
A. – Rene Kvist meddeler at det er korrekt den gang. Men at man siden hen 
selv har fundet løsninger og derfor ikke finder det en god løsning med en 
vandfond. 

  
Q. - Birthe Harrits, henviser til at mange små vandværker er så små at de 
ikke har råd til at vedligeholde deres værk.  
A. - Rene bekræfter, men orientere om at mange af dem lægger sig sammen. 
Og at han mener at det Ikke skal ske under tvang. 

  
Q. - Hvad er §48, set i sammenhæng af at den nu bruges til at tvinge 
samarbejder. 
A. - Rene fornemmer at §48 i sin tid blev lavet til at kunne gennemtvinge 
samarbejde mellem vandværker. Og som nu bliver brugt i denne 
sammenhæng  

 
 
Punkt 3:  Regnskab 2023: 
 

Ivan, gennemgår først de lovpligtige ledelsespåtegning, revisionspåtegning, 
bestyrelsens beretning. Herefter blev Resultatopgørelsen gennemgået. 
Regnskabet kan findes på Vandværkets hjemmeside 
https://www.oerumvand.dk/praktisk-info/regnskab/  

 Årets Resultat:      222.578 kr. 
 Balance:  13.346.022 kr. 
 Egenkapital: 12.288.261 kr. 
  
 Regnskabet blev godkendt  
 

 Spørgsmål: 
Q. - hvordan kan det været i har opnået 8% i renteindtægt? Hvad har i 
investeret i? 
A. - det ved vi reelt set ikke. Da vi har en lavrisiko portefølje hos bankerne. 

 
Punkt 4:  Budget 2024:  
 

Budgettet blev gennemgået af Ivan og kan findes i regnskabet for 2023 
https://www.oerumvand.dk/praktisk-info/regnskab/ 
  
Budgettet blev godkendt. 
 
Spørgsmål:  

https://www.oerumvand.dk/praktisk-info/regnskab/
https://www.oerumvand.dk/praktisk-info/regnskab/
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Q. - burde kassereren ikke sammenligne budgettet 2024 med regnskabet 
2023 og ikke budgettet 2023? 
A. - jo det burde man måske. Dog er tallene at se i det udleverede regnskab. 

 
 

Punkt 5:  Indkommende forslag:  
 

Der er ingen forslag modtaget. 
 
 
Punkt 6: Valg af bestyrelse: 
  

Efter tur afgår følgende, og alle er villige til genvalg. 
- Allan Wieck-Hansen - Allan blev genvalgt 
- Peter Lund - Peter blev genvalgt 
- Rene Kvist - Rene blev genvalgt 

 
 
Punkt 7: Valg af suppleant:  
  
 Bestyrelsen foreslår Martin Vestergaard 
 Martin Vestergaard blev valgt. 
 
Punkt 8: Valg af revisor:  
 
 Efter tur afgår Dansk Revision, Viborg. 

Dansk Revision, Viborg er genvalgt. 
  
 
Punkt 9:  Eventuelt: I.A.B. 
 
 

  

Underskrift: 
   

     ______________________ 

Dirigent – Jørgen Winther  


